
Protokół 

BIURO 
Rady Mia~ta ŻAGANIA 

WltYIJ;tO dn.}O.at}L·-· 
podpis '·_ ~ 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury 
w dniu 23.05.2025 godz. 14.00 

Posiedzenie odbyło się w dniu 23.05.2025 r. o godz. 14 :00 w Urzędzie Miasta Żagań 

W posiedzeniu udział brali: 
Adriana Kowal - Zastępca Przewodniczącego Komisji 
Krzysztof Dulski - członek Komisji 
Katarzyna Kazarnowicz - członek Komisji 
Małgorzata Klorek - członek Komisji 
Sebastian Kulesza - członek Komisji 
Tomasz Szewczyk- członek Komisji 
Goście: 
Magdalena Śliwak - dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej, 
Marek Łazarz - dyrektor Muzeum Obozów Jenieckich, 
Łukasz Kudła- prezes Areny Żagań, 
Barbara Starczewska - Zastępca Burmistrza Miasta Żagań, 
Piotr Łoś - Radny Miasta Żagań 

Posiedzenie otworzyła Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty i Kultury Adriana Kowal, 
przywitała wszystkie osoby uczestniczące w spotkaniu, następnie poprosiła o zgłaszanie 
kandydatur na nowego Przewodniczącego KOiK, gdyż wcześniejszy radny Krzysztof Sieńko 
objął funkcję Przewodniczącego Rady Miasta Żagań. 

Radny Krzysztof Dulski zaproponował kandydaturę radnej Katarzyny Kazarnowicz. Po 
wyrażeniu zgody przez radną i braku innych propozycji Zastępca Przewodniczącego KOiK 
przeszła do głosowania (3 - za, 3 - wstrzymujące się). 
Tym samym Przewodniczącą KOiK została radna Katarzyna Kazarnowicz. 

Nowo wybrana Przewodnicząca w pierwszej kolejności podziękowała za oddanie na nią głosu 
i obdarzenie zaufaniem. Następnie przedstawiła porządek posiedzenia. 

Porządek obrad: 
1. Informacja na temat działalności: 
a) Miejskiej Biblioteki Publicznej, 
b) Muzeum Obozów Jenieckich, 
c) Żagański Pałac Kultury, 
d) Arena Żagań. 

2. Opiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miasta. 
3. Sprawy bieżące, wnioski. 
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Ad. 1 Informacja na temat działalności: 
Miejskiej Biblioteki Publicznej, Muzeum Obozów Jenieckich, Żagański Pałac Kultury, Arena 

Żagań. 

Przewodnicząca KOiK poinformowała o umieszczeniu powyższych informacji na stronie 
eSesja. Z powodu braku pytań przeszła do omawiania kolejnego punktu. 

Ad. 2 Opiniowanie projektów uchwal na sesję Rady Miasta Żagań. 

a) zmieniająca uchwalę budżetową na 2025 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 
Radny Sebastian Kulesza powiedział, że nie zgadza się z informacją, że rowy nie były 
czyszczone od min. 1 O lat. W poprzedniej kadencji prace były wykonywane m. in. na ul. Krętej, 
ul. Łąkowej czy ul. Kożuchowskiej. Radny uważa, że jeśli umieszcza się takie zdecydowane 
stwierdzenia, należałoby wcześniej je sprawdzić. Radny podkreślił, że nie twierdzi, że one nie 
wymagają takich prac. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie za 

b) zmieniająca uchwalę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żagań. 
(K.K.) 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie za 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Stałych Komisji Rady Miasta Żagań. 
(A.Ch.) 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

d) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie za 

e) w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 
Gminy Żagań o statusie miejskim. 
Przewodnicząca KOiK poinformowała o pojawieniu się autopoprawki do powyższego projektu 
uchwały. 
Projekt uchwały został przyjęty do wiadomości. 

Ad. 3 Wolne wnioski i informacje. 

Radny Piotr Łoś zapytał o nabór do pierwszych klas, jak wygląda, w tym do PSP nr 3 i 
PSP nr 4. 

Zastępca Burmistrza Miasta Barbara Starczewska wyjaśniła, że I nabór został 
zakończony, trwa nabór dodatkowy. W zależności na jakim poziomie będzie kształtować się w 
danej placówce, to decyzje będą podejmowane wedle woli większości dlatego, że są to dzieci 
spoza rejonu. Dzieci rejonowe zostały do poszczególnych oddziałów przydzielone. W PSP nr 
3 i PSP nr 4 zostały otwarte po jednym oddziale, wielkość oddziałów jest na poziomie 15 osób. 
Jest to liczba do przyjęcia, lecz nabór dodatkowy może spowodować ich zwiększenie. Organ 
prowadzący musi prowadzić politykę gospodarności. 
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Przewodnicząca KOiK Kataryna Kazarnowicz dopowiedziała, że przedłużanie 
terminów rekrutacji sprzyja wyjściu naprzeciw rodzicom, którzy do określonych placówek 
szkolnych dzieci zapisują. Gdyby ewentualne roszady spowodowały zmiany decyzji, to nie są 
one tak gwałtowne i nie mogłyby wpłynąć na kierunek planowania pracy dydaktycznej na 
kolejny rok szkolny. 

Zastępca Burmistrza Miasta odnosząc się do uchwały rekrutacyjnej uważa, że powinna 
zostać zmieniona. Jeśli radni będą mieli taką wolę, to prosi o zapoznanie się ze starą uchwałą 
rekrutacyjną i zaproponowanie zmian, które w jakiś sposób ułatwią rekrutację do szkół. 

Radna Małgorzata Klorek zapytała, czy w przypadku 12-15 dzieci powstanie drugi 
oddział, czy dzieci zostaną przeniesione. Pani Barbara Starczewska wyjaśniła, że oddział 
zostanie tam otwarty, gdzie dzieci będzie więcej. 

Radny Sebastian Kulesza zapytał o nabór w PSP m 1 i PSP m 2. Z-ca Burmistrza Miasta 
wyjaśniła, że w wyżej wymienionych placówkach są pełne oddziały. Najbardziej optymalna 
ilość dzieci w klasie to od 20 do 24 osób. Będą starania aby nie przepełniać klas. 

Kolejno radny Sebastian Kulesza powiedział, że warto organizować spotkania z 
dyrektorami w celu weryfikacji złożonych deklaracji o pójściu dziecka do szkoły. 

Z-ca Burmistrza Miasta odnosząc się do słów radnego powiedziała, że takie spotkania 
odbyły się trzykrotnie. 

Radny Tomasz Szewczyk zapytał, czy to jest sprawiedliwe, że w jednych szkołach ilość 
dzieci w klasie jest na poziomie 14-15, a w niektórych 22-24. Jaka jest jakość nauczania, 
ekonomika, czy dzieci w mniejszych szkołach nie są faworyzowane. Należałoby się 
zastanowić, czy nie powinno się ustalić pewną liczbę dzieci, aby była równość społeczna. 

Odnosząc się do słów radnego Przewodnicząca KOiK podkreśliła, że są to 
przemyślenia, które wybrzmiały wcześniej, dlatego też należy zastanowić się nad zmianą 
uchwały o rekrutacji. 

Zastępca Burmistrza Barbara Starczewska zaznaczyła, że nie można działać wbrew 
prawu, to rodzić ma prawo wybrać szkołę. W przepisach określona jest tylko górna granica 
ilości przyjmowanych dzieci. Prawo oświatowe jest skomplikowane, dlatego też jako komisja 
oświaty może wypracować takie rozwiązania, aby było dobrze i porównywalnie. Dzieci w 
prawie oświatowym mają prawo do porównywalnych warunków. Odnośnie oddziałów 
integracyjnych może liczyć on do dwudziestu osób, gdyż np. wysoko funkcjonujący autystyk 
powinien funkcjonować w dużej grupie, z punktu psychologicznego jest to bardziej korzystne, 
bo dziecko musi się uspołecznić. Uważa, że takie oddziały integracyjne na obecną chwilę w 
Żaganiu są potrzebne dlatego, że dzieci z dysfunkcjami potrafią pracować na świetnym 
poziomie, są uzdolnione w różnych dziedzinach i mają prawo do stworzenia odpowiedniego 
toku pracy. 

Biorąc pod uwagę wypowiedzi poprzedników Przewodnicząca KOiK Katarzyna 
Kazarnowicz skłaniałaby się do propozycji Pani Barbary Starczewskiej, aby w oparciu o prawo 
oświatowe, które jest kluczowym narzędziem do opracowania skutecznego sposobu 
związanego z rekrutacją, w oparciu o konsultacje z prawnikiem wypracować plan rekrutacji do 
szkół. Uważa, że należy szukać kompromisów i dobrych rozwiązań. 

Radny Tomasz Szewczyk powiedział, że jest szansa na zmianę prawa oświatowego, 
prawdopodobnie wejdą rozporządzenia pozwalające tworzyć zespoły szkół. 
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Radna Adriana Kowal uważa, że rekrutacja powinna być elektroniczna, pierwszeństwo 

powinny mieć dzieci z Żagania. 
Radny Sebastian Kulesza zapytał, czy są jakieś dzieci z Żagania nieprzyjęte do szkół. 

Zastępca Burmistrza wyjaśniła, że w przypadku otwarcia pełnego oddziału w szkole o 
dzieci z rejonu i uzupełnione zgodnie z punktacją rekrutacyjną, a nie będzie otwarty kolejny 
oddział, to nie zostaną przyjęte do placówki którą wybrały. Taka sytuacja stanowi problem, 
dlatego wskazane jest, aby zaistniał zapis o pierwszeństwie. Żeby nie punktacja rodzeństwo, 
nie punktacja, która jest bardzo wysoka, lecz żeby decydował o tym fakt, że jest się 
mieszkańcem Żagania i w pierwszej kolejności jest taka ilość punktów, która gwarantuje, że 
można się dostać do szkoły, którą się wybrało. 

Na koniec Zastępca Burmistrza Barbara Starczewska powiedziała, że oprócz tematu 
rekrutacji dzieją się jeszcze inne ważne rzeczy. Kładzie się duży nacisk, aby przystępować do 
różnych projektów np. dwie szkoły biorą udział w projekcie na kuchnię, w tym Zespół Szkolno 
Przedszkolny nr 5, w którym kuchnia jest w bardzo złym stanie. Ponadto wszystkie szkoły 
otrzymały dofinansowanie w zakresie AI i tak np. PSP 1 dostało 4 zestawy; PSP 2 dostało 9 
zestawów; PSP 3 dostało 6 zestawów; PSP 4 dostało 9 zestawów; PSP 5 dostało 5 zestawów; 
PSP 7 dostało 14 zestawów. Oprócz tego cztery szkoły dostały pracownie. 

Radny Tomasz Szewczyk zwrócił uwagę, że chcąc zabrać głos, zgłasza się, natomiast 
radny Sebastian Kulesza komentuje, bez zgłaszania się i udzielenia jemu głosu. 
Przewodnicząca KOiK poprosiła o niełapanie siebie za słówka. 

Posiedzenie zakończyło się o godz. 14:45 

Przewodnicząca KOiK 
Katarzyna Kazarnowicz 

Przygo~~i:~_eat'\;-~' m1 
/J~•ady 

Beatrz Dumin 
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